
 ندا سپانلو، مجری و تهیه کننده تلویزیون پس از مدت ها 
کنون با فصل جدید برنامه »پایش«  دوری از اجرای تلویزیونی ا
بازگشته است. سپانلو بیان داشت:  به شبکه یک سیما 
اولویت اصلی »پایش« مردم و موضوعات و مطالباتشان 
در حوزه اقتصاد است و اتفاقا پس از ماه ها انتظار برای آغاز 
فصل جدید در ایام انتخابات به روی آنتن رفت اما لزوما ویژه 
برنامه انتخاباتی نیست. مجری برنامه اقتصادی »پایش« در 
گفت وگویی با »ایسنا« به تفاوت های فصل جدید این برنامه 
اشاره کرد. این مجری تلویزیون همچنین درباره همزمانی 
پخش فصل جدید »پایش« با دوره انتخابات مجلس شورای 

اسلامی نیز به ذکر نکاتی پرداخت.
  اولویت اصلی معیشت مردم است

سپانلو در پاسخ به اینکه با توجه به اینکه برنامه  تلویزیونی 
»پایش« همیشه در این سال ها مطالبات مردمی را بیان 

چقدر  بازگشته  آنتن  به  مدت ها  از  بعد  که  کنون  ا کرده، 
همچنان پایبند به ساختار اولیه اش است؟ خاطرنشان 
کرد: تا جایی که اطلاع دارم ماه هاست که بنا بوده این برنامه 
کتوری و...  مجددا راه اندازی شود که به دلایل مختلف، کندا
به تعویق افتاده و آغاز آن هم زمان با بررسی لایحه بودجه 
۱۴۰۳ در مجلس و انتظارات مردم از نمایندگانشان در عرصه 
اقتصاد شد. ما در برنامه به تاثیرگذاری نمایندگان مجلس در 
تدوین و تصویب قوانین و سیاست های اقتصادی و ضرورت 
اقتصادی  و  تنگناهای معیشتی  بر  اشراف شان  و  گاهی  آ
مردم می پردازیم و اولویت اصلی مان موضوعات معیشتی و 
اقتصادی مردم است. وی در ادامه به تفاوت های فصل جدید 
»پایش« نسبت به سری های قبل اشاره کرد و افزود: »پایش« 
کنون برنامه ای بوده که ساعات پایانی شب حدود ۹۰ دقیقه  تا
یک گفت وگوی اقتصاد کلان مناظره ای و شاید تخصصی تر 
در آن صورت می گرفت اما در فصل جدید فعلا تا پایان سال، 
ما در هفته دو روز و به مدت ۴۵ دقیقه روی آنتن هستیم. از 
طرفی هم تلاش می کنیم مطالبی را مطرح کنیم که برای عموم 
مردم قابل استفاده تر باشد و موضوعاتی که بیشتر با معیشت 

و اقتصاد مردم و خانواده ها سر و کار دارد را مطرح می کنیم .
ح می کنیم  نقدها را بیشتر مطر

»اقتصاد  برنامه هایی چون  اجرای  این  از  که پیش  او 
»صبح  ایرانیان«،  جهانی  »تجارت  نو«،  از  »روز   ،» روز
«،»راهبرد اقتصادی«، »جهش« و »اسطرلاب« را  عالی بخیر
برعهده داشته، گفت: تلاش مان این است که پرسش هایی 
که مردم از مسئولان دارند و نقدهایی که دارند را بیشتر مطرح 
کنیم. در واقع برنامه در فصل جدید مردمی تر شده است که 
ان شاءا... همین طور هم پیش برود. یکی دیگر از تفاوت هایش 
که در رویکردهایی که در فصل جدید ممکن است در رابطه 

با مباحث اقتصادی انتخاباتی مجلس داشته باشیم تلاش 
خواهیم کرد اظهارنظرها و ادعاهایی که ممکن است از سوی 
مسئولان یا هر یک از نامزدهای انتخاباتی مطرح شود، آنهایی 
که قابل گفت وگو و بحث باشد را بیاوریم و در »پایش« زیر 
کنش به اینکه چطور  ذره بین بگذاریم. سپانلو سپس در وا
می شود در برنامه های تلویزیونی در عین اینکه سیاه نمایی 
کید می کند: تلاش  ح شود؟ تا نشود مطالبات مردمی مطر
نمایندگان مجلس و مسئولان اقتصادی دولت قطعاً این 
است که رضایت مردم را جلب کنند؛ منتهی اینکه این رضایت 
که آثار و پیامدهای بلندمدت  به چه نحوی جذب شود 
مثبت اقتصادی داشته باشد، هزینه جدیدی ایجاد نکند و 
وعده های غیرواقعی داده نشود، اهمیت بالایی دارد. من فکر 
می کنم بالاخره وظیفه یک برنامه تلویزیونی و رسانه است که 
این موضوعات را شفاف و باز کند و محلی را برای گفت وگو و 

تعامل در موردشان ایجاد کند.
 »پایش« محدودیت هم دارد؟

آیا  اینکه  درباره   حال  عین  در  »پایش«  برنامه  مجری 
محدودیت هایی برای طرح سوژه ها در »پایش« وجود دارد؟ 
که گفت وگوهایی در تیم تحریریه و  اظهار می کند: تا الان 
سردبیری »پایش« داشتیم، اولویت اصلی و اولمان، حرف 
است؛  بوده  خواسته هایشان  و  درددل هایشان  مردم، 
حالا اینکه در عمل و در پرداختن به این  موضوعات آیا با 
، باید ببینیم چطور پیش  محدودیتی مواجه می شویم یا خیر
می رود ولی فکر نمی کنم محدودیتی باشد. در »پایش« تا به 
اینجا ما ممیزی خاصی نداشتیم. ندا سپانلو در پایان درباره  
حضورش در دیگر برنامه های تلویزیونی و بازگشت پس از 
سال ها به عرصه اجرا اعلام کرد: من حدود ۹ سال مدیر گروه 
دانش شبکه چهار بودم و در این مدت ترجیح می دادم اجرای 
برنامه ای بر عهده نداشته باشم، پس از تحویل آن مسئولیت 
پیشنهادهای مختلفی برای اجرا داشتم که با توجه به علاقه  و 
تجربه ام در زمینه برنامه های اقتصادی، اجرای برنامه »پایش« 
را پذیرفتم. ان شاءا... ببینیم در آینده با چه برنامه هایی ادامه 

خواهم داد.
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  در نشست مدیر عامل بنیاد سینمایی 
فارابی با رئیس سازمان سینمایی روسیه 
اجرایی  سینمایی،  مراودات  افزایش  بر 
کران فیلم های  شدن توافقات حاصله و ا
دیدار  در  شد.  کید  تا روسیه  در  ایرانی 
بنیاد  عامل  مدیر  زین العابدین  مجید 
داویدنکو  دیمیتری  با  فارابی  سینمایی 

رئیس سازمان سینمایی روسیه بر افزایش 
مراودات سینمایی، اجرایی شدن توافقات 
کران  حاصله، برگزاری هفته های فیلم و ا
در  حضور  روسیه،  در  ایرانی  فیلم های 
کید  جشنواره کودک و جشنواره مسکو تأ
شد. مجید زین العابدین با ابراز خرسندی 
از انعقاد قرارداد سینمایی بین طرفین، 
به معاونت بین الملل فارابی مأموریت داد 
ساز و کارهای اجرایی قرارداد بین سینمای 
ایران و روسیه را به بهترین شکل در بنیاد 
سینمایی فارابی پیگیری کند. زین العابدین 
کرد: علاوه  بر برگزاری هفته فیلم،  اظهار 
گران هر ۲  مراودات آموزشی بین سینما
کشور می تواند در زمره برنامه های تکمیلی 

سینمایی  بنیاد  مدیرعامل  بگیرد.  قرار 
گران روسی  فارابی گفت: از حضور سینما
به عنوان داور در جشنواره ها نیز استقبال 
اعزام  و  معرفی  آماده  متقابلا  و  می کنیم 
فیلم سازان برجسته ایرانی برای داوری 
کلاس های آموزشی به روسیه  یا برگزاری 
هستیم. وی با اشاره به اینکه امیدوار است 
گام های جدیدی در راستای توزیع و پخش 
آثار سینمایی طرفین در سینماهای هر ۲ 
کشور و البته تولیدات مشترک برداشته شود، 
یادآور شد: فارابی با اتحادیه فیلمسازان 
روسیه و روسکینو توافق نامه سینمایی دارد 
که امیدواریم با حضور شما در ایران این 
توافق نامه ها شکل اجرایی به خود بگیرد. 

در ادامه این نشست، دیمیتری داویدنکو 
بیان  روسیه  سینمایی  سازمان  رئیس 
داشت: ما اطلاع داریم که بنیاد سینمایی 
فارابی توجه ویژه ای به تولید فیلم و کارهای 
مشترک دارد، بنابراین از این فرصت باید 
نهایت بهره را برد. نشست داویدنکو با مجید 
زین العابدین، با حضور رائد فریدزاده معاون 
کسیونوف  امور بین الملل فارابی، دنیس آ
فییودور  گوسفیلموفوند،  مدیرعامل 
سوسنوف رئیس اجرایی بنیاد سینمایی 
دپارتمان  رئیس  آتانسیان  آنا  روسیه، 
بین المللی بنیاد سینمایی روسیه و گئورگی 
ژیتکوف تهیه کننده، در بنیاد سینمایی 

فارابی برگزار شد.

گام های جدید 
کران  برای تولید و ا
مشترک با روسیه

محمد معتمدی: 

 شهرداری ها در برگزاری 
کنسرت مشارکت کنند

 خواننده موسیقی سنتی ایران گفت: یکی 
از مسئولیت های شهرداری ها در تمام دنیا 
تشکیل ارکستر و برگزاری کنسرت موسیقی 
است ولی این کار مهم در کشورمان به ویژه 
تهران مورد توجه قرار نگرفته و تحقق آن نیاز 
به کار بیشتری دارد. محمد معتمدی در 
گفت وگو با »ایرنا« افزود: عارضه های شهری 
در کلانشهرها از جمله تهران مثل ترافیک 
شهروندان  روح  در  مرتبه سازی  بلند  و 
تاثیر منفی دارد لذا شهرداری ها با ایجاد 
زیرساخت و برگزاری کنسرت ها در تامین 
آرامش و ایجاد حال خوب در میان مردم 
می توانند نقش موثرتری ایفا کنند. وی با 
بیان اینکه یکی از منتقدان حوزه موسیقی 
هستم مبنی بر اینکه نباید برای برگزاری 
با  ادامه داد:  کرد،  بلیت فروشی  کنسرت 
البته در صورت  همکاری شهرداری ها و 
تامین زیرساخت ها می توان کنسرت های 
کن مخصوص با حضور اقشار  عمومی در اما
مختلف مردم برگزار کرد. معتمدی که در 
زمان کرونا هم چند کنسرت عام المنفعه در 
تهران برگزار کرده است، اظهار کرد: اجرای 
کنسرت موجب شور و نشاط  موسیقی و 
جامعه می شود که این فرصت باید به صورت 
برابر در اختیار همه اقشار قرار گیرد و اصولا در 
تمام دنیا این امر مهم بر عهده شهرداری ها 
کشورمان  موسیقی  خواننده  این  است. 
گفت: در تمام دنیا شهرداری ها ارکستر و 
و  دارند  موسیقی  برای  گانه  جدا بودجه 
کنسرت رایگان هم با حضور خواننده های 
معروف برگزار می کنند. وی با ذکر مثالی از 
اینکه پرداخت خمس و زکات که بخشی از 
فرهنگ اقتصادی مذهبی ایرانیان است در 
کید  امور فرهنگی و دینی مصرف می شود، تا
کرد: ما باید برای کاهش عارضه های شهری 
از جمله ترافیک و بلندمرتبه سازی که روح 
انسان و شهر را متاثر می کند، نیز باید از محل 
بودجه عمومی شهرداری ها هزینه کرده تا آن 
عارضه را جبران کنیم. این خواننده مشهور 
کشورمان افزود: شهرداری ها، وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی و نهادهای فرهنگی مختلف 
باید در تشکیل ارکسترهای فیلارمونیک 
شهری نقش داشته باشند و به این مساله 
این  شد:  یادآور  معتمدی  کنند.  ورود 
موضوعات را با شخص شهردار تهران مطرح 
کرده و آنها نیز این موضوع را پذیرفته اند و 

امیدواریم به زودی این امر محقق شود.

 وزیر خارجه روسیه می گوید: با اشاره به سیاست های 
غرب برای شکست مسکو، هیچ شانسی برای صلح با 
اوکراین وجود ندارد. طبق گزارش شبکه راشاتودی، 
سرگئی لاوروف در جمع نمایندگان پارلمان کشورش 
در توصیف اوضاع بین المللی تصریح کرد که غرب یک 
درگیری های  برای  واقع گرایانه  دیپلماتیک  راه حل 
اوکراین ارائه نمی دهد »زیرا ایالات متحده و متحدانش 
روسیه  به  راهبردی  شکست  تحمیل  به دنبال  هنوز 
هستند.« وزیر خارجه روسیه در خصوص وضعیت 
کید کرد که مسکو  ارتش روسیه در جنگ با اوکراین تأ
»در نبرد برای آینده ای بهتر پیشتاز است«. با این حال 
سرگئی لاوروف ادامه دادکه آمریکا و متحدانش متعهد 

شده اند تا علیه همه آن هایی که منافع ملی برایشان 
کید  اولویت دارد، جنگ ترکیبی به راه بیندازد. وی تأ
کرد که به واسطه موفقیت های مسکو در میدان نبرد 
اوکراین، کشورهای غربی لفاظی های خود را تغییر داده  
کنون بر روی موضوع جلوگیری از پیروزی روسیه  و هم ا
تمرکز دارند و دیگر بر روی شکست مسکو متمرکز نیستند. 
وی افزود: با این حال غرب همچنان به دنبال ضربه 
زدن به روسیه است و این به مفهوم آن است که بعید 
است جنگ اوکراین از طریق دیپلماتیک حل شود. وی 
کید کرد با توجه به اقدام آن کشورهایی که علیه »ما  تأ
اعلام جنگ کرده اند و هیچ پیشنهاد جدی ارائه نداده 
و تمایلی به احترام به منافع ما و حقایق میدانی ندارند، 

کرات قطعاً غیرممکن است و  رسیدن به توافق درمیز مذا
چنین سناریویی پیش بینی نمی شود.« رئیس جمهور 
ایالات متحده آمریکا جو بایدن از مجلس نمایندگان 
آمریکا خواست بسته کمک 6۰ میلیارد دلاری به اوکراین را 
تصویب کنند. این لایحه در سنا به تصویب رسیده است. 
بایدن مدعی است که بودجه فوق بیشتر برای تأمین 
هزینه تولید سلاح در آمریکا و کمک به اوکراین برای 
مقابله با روسیه در نظرگرفته شده است. بودجه فوق در 
در صورتیکه در مجلس نمایندگان آمریکا تصویب شود، 
مجموع کمک های نظامی ایالات متحده به اوکراین را 
از آغاز عملیات نظامی روسیه در اوکراین در فوریه ۲۰۲۲ 

کنون به ۱7۰ میلیارد دلار می رساند. تا

 به رغم مخالفت ها و هشدارهای مداوم چین درباره 
هرگونه ارتباط رسمی با جزیره خودمختار تایوان، گروهی 
از قانونگذاران آمریکایی هفته آینده به این جزیره سفر 
می کنند. به گزارش مهر، نشریه فایننشال تایمز اعلام کرد که 
هیاتی از قانونگذاران کنگره آمریکا هفته آینده )۲۱ فوریه( به 
 ، گر تایوان سفر خواهند کرد. گفته می شود که مایک گالا
کمونیست چین در مجلس  کمیته ویژه حزب  رئیس 
نمایندگان، رهبری هیئت 7 قانونگذار را بر عهده خواهد 
داشت. این هیات آمریکایی احتمالا با »لای چینگده« 
که اخیرا در انتخابات تایوان به عنوان مدیر اجرایی این 
گوست ۲۰۲۲، پس از  جزیره پیروز شد، ملاقات کنند. در آ

سفر نانسی پلوسی، رئیس وقت مجلس نمایندگان آمریکا 
به تایوان، تنش بین چین با تایوان و آمریکا افزایش یافت. 
هفته پیش سخنگوی دفتر امور تایوان دولت چین اعلام 
کرد که تایوان هر لحظه ممکن است از »سرباز پیاده« آمریکا 
به قربانی تبدیل شود. »چن بینهوا ین« در یک نشست 
خبری با اشاره به اظهارات اخیر رئیس جمهور سابق 
آمریکا گفت: ایالات متحده از اصلِ »اول آمریکا« پیروی 
می کند، بنابراین تایوان می تواند هر لحظه از یک سرباز 
پیاده به یک قربانی تبدیل شود. در جولای ۲۰۲۳، دونالد 
کس نیوز  ترامپ، رئیس جمهور سابق ایالات متحده به فا
گفت که تایوان حوزه تجارت نیمه هادی ها را از دسترس 

ج کرده است. تایوان یکی از بزرگترین  ایالات متحده خار
تامین کنندگان نیمه هادی ها در جهان است؛ تجهیزاتی 
تا تجهیزات  گرفته  از صنعت خودرو  که در همه چیز 
نظامی استفاده می شود. شرکت تولید نیمه هادی تایوان 
)TSMC( بزرگترین سازنده تراشه قراردادی در جهان 
است. وب سایت نشنال اینترست در یادداشتی به قلم 
»دنی روی« به سرنوشت تایوان در صورت پیروزی دونالد 
ترامپ پرداخت. در این یادداشت به بیانیه اخیر دونالد 
ترامپ در مورد تایوان اشاره شده است بدین مضمون 
گر ترامپ به عنوان رئیس جمهور  که به نظر نمی رسد که ا
بعدی ایالات متحده انتخاب شود سیاست خارجی ایالات 
متحده بتواند به طرز چشمگیری در مورد تایوان تغییر کند 

چه بسا که شرایط بدتر هم خواهد شد.

وزیر خارجه روسیه: 

هیچ شانسی برای صلح با اوکراین وجود ندارد 

قانونگذارانآمریکاییبهتایوانمیروند

بیـــن المـــلل
 

 

گــــزارش
  »شهباز شریف« نامزد ائتلافی 
کستان برای نخست وزیری پا

 به گفته یک سخنگو، »شهباز شریف« نخست وزیر 
کستان  کستان، نامزد بعدی نخست وزیری پا سابق پا
برای رهبری ائتلاف جدید تشکیل شده بین احزاب 
مختلف خواهد بود. این در حالی است که انتخابات 
پارلمانی بازهم منجر به تشکیل پارلمان معلق شده 
 )PPP(  کستان است. به گزارش ایسنا، حزب مردم پا
 ) اعلام کرد که از حزب شریف )مسلم لیگ شاخه نواز
برای تشکیل یک دولت اقلیت حمایت می کند و به 
بن بست پس از انتخاباتی که در آن هیچ حزبی حائز 
، مریم  کثریت نشده بود،  پایان داد. به گزارش رویترز ا
اورنگزیب، سخنگوی حزب شریف، در پستی در شبکه 
اجتماعی ایکس )توییتر سابق( اظهارکرد: »نواز شریف« 
برادر بزرگ »شهباز شریف«، او را برای این پست نامزد 
کرده است. شهباز شریف متعلق به حزب برادرش، 
کستان« است که بزرگ ترین  حزب »مسلم لیگ نواز پا
حزب شناخته شده با ۸۰ کرسی است و حزب مردم 
کستان با ۵۴ کرسی دوم است. این دو حزب با هم  پا
کثریت حداقلی در مجلسی با ۲6۴  برای تشکیل یک ا
کرسی کافی هستند. آصف علی زرداری، رئیس جمهور 
کستان، در  کستان و از رهبران حزب مردم پا پیشین پا
کنار شهباز شریف و رهبران  کنفرانس خبری در  یک 
احزاب سیاسی دیگر گفت: »ما تصمیم گرفته ایم که با 
ج  کستان را از بحران خار هم دولت تشکیل دهیم تا پا
کنیم.« این ائتلاف از آن جهت اهمیت دارد که تضمین 
می کند حزب عمران خان با وجود آنکه بیشترین آراء را 
در انتخابات به دست آورد، به قدرت نمی رسد. حزب 
کستان متعلق به عمران خان با انتقاد  تحریک انصاف پا
از این ائتلاف، آنها را »حکم دزد« خطاب کرد. عمران خان 
هم هرگونه اتحاد با رقبای خود را رد کرده است. او که در 
کستان و مسلم لیگ  زندان به سر می برد، حزب مردم پا
نواز را به فساد متهم کرد. او در زندان به خبرنگاران بیان 
کستان  داشت: »ما با مسلم لیگ نواز یا حزب مردم پا
یکجا نمی نشینیم. قرار است تقلب در انتخابات را در 
کستان به چالش بکشیم و بعدا این اتحاد  دیوان عالی پا
را بررسی خواهیم کرد.« پیش از این، بلاول بوتو زرداری، 
کستان، شروطی  پسر زرداری و از رهبران حزب مردم پا
ح کرده  را برای حمایت از ائتلافی به رهبری شریف مطر
و گفته بود که از آنها در انتخاب نخست وزیر حمایت 
کرد اما به دولت نمی پیوندند. این شرط و  خواهند 
شروط برای متحدکردن نیروهای سیاسی، نویدبخش 
خوبی برای تشکیل یک دولت باثبات یا قوی در کشوری 
با سلاح های هسته ای نیست. با این حال، ائتلاف مذکور 
در حال حاضر به بلاتکلیفی در مورد تشکیل دولت پایان 
داده است؛ پنج روز پس از آنکه نتایج انتخابات هشتم 
فوریه، چنددستگی ایجاد کرد و خبر از بی ثباتی های 

تازه می داد.
.

پس از 12 سال

  اردوغان وارد مصر شد
کوتــــاه

برای  چهارشنبه  ترکیه  رئیس جمهور   
اولین بار از سال ۲۰۱۲ وارد قاهره، پایتخت مصر 
شد. »رجب طیب اردوغان« رئیس جمهور 
ترکیه وارد فرودگاه شهر قاهره شد و مورد 
همتای  السیسی«  »عبدالفتاح  استقبال 
سفر  اولین  این  گرفت.  قرار  خود  مصری 
اردوغان به مصر پس از سال ۲۰۱۲ است، 
زمانی که »محمد مرسی« رئیس جمهور فقید 
مصر در طول عمر کوتاه یکساله دولت خود 
هنوز بر سر کار بود. توسعه روابط اقتصادی 
آنکارا و قاهره و همچنین موضوع جنگ غزه 
مصر  به  اردوغان  سفر  اهداف  اصلی ترین 
عنوان شده است. دو رئیس جمهور همچنین 
قرار است در یک کنفرانس مشترک خبری 
حضور یابند و به شکل رسمی به یکدهه تنش 

در روابط میان خود پایان دهند، تنشی که 
کودتای السیسی علیه محمد مرسی در  با 
سال ۲۰۱۳ آغاز شد و در برهه هایی نیز به 
گام در راستای  اوج خود رسید. اما اولین 
 ۱۳ کاهش سطح تنش و بهبود روابط در 
آوریل ۲۰۲۳ و از سوی »سامح شکری« وزیر 
خارجه مصر برداشته شد، او به آنکارا رفت 
و در دیدار با »مولود چاووش اوغلو« وزیر 
خارجه وقت ترکیه بر سر برداشتن گام های 
عملی برای بهبود روابط به توافق رسید. سه 
، ترکیه و مصر در بیانیه ای  ماه بعد از این سفر
از ارتقای مناسبات دیپلماتیک  مشترک، 
به سطح سفیران و انتصاب »صالح موتلو 
شن« به عنوان سفیر ترکیه در قاهره و »عمرو 
الحمامی« به عنوان سفیر مصر در آنکارا خبر 
دادند. دیدار میان اردوغان و السیسی در 
حاشیه افتتاحیه جام جهانی ۲۰۲۲ قطر نیز که 
با میانجیگری »تمیم بن حمد« صورت گرفت 
نیز از صحنه های معروف تلاش دو کشور برای 

بهبود روابط میان دو کشور به شمار می رود.

 هشدار روسیه به غرب: 
  دارایی های ما را توقیف کنید

اقدام متقابل می کنیم
گر آمریکا و کشورهای عضو   روسیه به غرب هشدار داده که ا
اتحادیه اروپا صدها میلیارد دلار دارایی های مسکو را توقیف 
سختگیرانه  شدت  به  اقدامی  به  دست  نیز  روسیه  کنند، 
گزارش ایسنا، پس از آنکه ولادیمیر پوتین،  خواهد زد. به 
رئیس جمهوری روسیه نیروهایش را در ۲۰۲۲ به اوکراین اعزام 
کرد، آمریکا و متحدانش نقل و انتقالات مالی بانک مرکزی 
روسیه و وزارت دارایی این کشور را ممنوع و ۳۰۰ میلیارد دلار 
دارایی های این کشور را در کشورهای غربی مسدود کردند. به 
، اتحادیه اروپا قانون جدیدی را برای کنارگذاشتن  نقل از رویترز
سودهای حاصل از دارایی های مسدود شده بانک مرکزی 
روسیه تصویب و اعلام کرد: این نخستین گام ملموس به سمت 
هدف اتحادیه اروپا برای استفاده از این پول برای تامین مالی 
بازسازی اوکراین است. ماریا زاخارووا، سخنگوی وزارت خارجه 
روسیه گفت: این دزدی و سرقت است. این اقدامی نامتناسب 
است که وقتی چیزی برای شما نیست، از آن بهره برداری کنید. 
کنش مسکو در صورت ضبط و توقیف دارایی های  وی افزود: وا
روسیه در کشورهای غربی بسیار شدید و سخت خواهد بود. 
گر دارایی هایش توقیف شوند،  روسیه همچنین اعلام کرده که ا
دارایی های آمریکا، کشورهای اروپایی و دیگر کشورها را توقیف 

و مصادره می کند.

استولتنبرگ:
 سیستم بازدارنده هسته ای 

در اروپا کارآمد است
آتلانتیک شمالی )ناتو( مدعی   دبیرکل سازمان پیمان 
شد که سیستم بازدارنده هسته ای در اروپا کارآمد است. به 
، ینس استولتنبرگ مدعی شد سیستم بازدارنده  گزارش رویترز
هسته ای موجود در اروپا »به خوبی کار می کند.« اروپا برای 
جایگزینی و جبران احتمالی قابلیت هایی که آمریکا به ناتو 
گر قرار باشد واشنگتن این حمایت ها را متوقف کند،  بخشیده، ا
به سال ها زمان و بودجه بسیار کلان نیاز دارد. دونالد ترامپ، 
گر هرکدام از اعضای ناتو تعهدات مالی شان به  گفته است که ا
ناتو را برآورده نکنند، روسیه می تواند بدون نگرانی به آنها حمله 
کنش جوزف بورل، مسئول سیاست خارجی  کند. اظهاراتی که وا
اتحادیه اروپا را به همراه داشت. بورل گفت: ناتو نمی تواند یک 
ائتلاف نظامی مجزا و با منوی خاص برای اعضا باشد! وی افزود: 
این ائتلاف نمی تواند به حس شوخ طبعی رئیس جمهور آمریکا 
وابسته باشد و خودش را روز به روز با این حس کوک کند. ناتو 
یا وجود دارد یا ندارد! جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا اظهارات 
ک« توصیف کرده است. ینس  ک و خطرنا ترامپ را »هولنا
استولتنبرگ، دبیرکل ناتو نیز هشدار داده است که هر نوع 
اشاره به اینکه ناتو از متحدانش دفاع نخواهد کرد، امنیت همه 

کشورهای عضو از جمله آمریکا را به خطر می اندازد.

 بهروز افخمی:
  »بی بدن« می تواند با کمدی ها 

رقابت کند
 بهروز افخمی با اشاره به اینکه فیلم »بی بدن« احیای 
که می تواند با فیلم های  انر موفق در سینماست  یک ژ
کمدی هم رقابت کند، عنوان کرد که آن قدر »صبح اعدام« 
را دیده است که فعلا قضاوتی راجع به آن ندارد. بهروز 
افخمی کارگردان فیلم »صبح اعدام« در گفت وگو با برنامه 
»استودیوهشت« رادیو نمایش درباره فیلم »بی بدن« و 
نظر خود نسبت به این فیلم بیان کرد: فیلمنامه »بی بدن« 
نوشته کاظم دانشی که در ساخت این فیلم بازیگردانی را 
« را  هم برعهده داشته است. من پیش از این فیلم »علفزار
از او دیده بودم و آن را هم می پسندم. این کارگردان سینما 
اضافه کرد: فکر می کنم کاظم دانشی به تدریج متخصص 
ژانر جنایی پلیسی براساس پرونده های واقعی می شود. من 
البته »علفزار« را موفق تر می دانستم اما »بی بدن« هم فیلم 
خوبی است. با این حال همین که این ژانر مورد توجه یک 
گر ایرانی قرار گرفته که یکی از پرفروش ترین و موفق  سینما
ترین ژانرهای باقی مانده در سینماست و حتی می تواند در 
بین فیلم های کمدی هم باقی بماند و با آنها رقابت کند، 
مهم است و به نظرم باید به فیلمسازی که چنین کاری را 
بلد است تبریک و خوشامد بگوییم. وی همچنین بیان 
کرد: فکر می کنم بالاخره ما به فیلم دیگری غیر از سینمای 
کمدی هم نیاز داریم که روی پرده بیاید. افخمی درباره 
نقدهایی که نسبت به فیلم او شکل گرفت نیز گفت: امیر 
مؤمنان تعبیری دارند با عنوان »اشباح الرجال« به معنای 
»شبح مردان« که این لقب را به کسانی که با ایشان دشمنی 
گر  کرده بودند، می گفتند. البته من ا داشتند و خیانت 
از کلمه »شبح منتقدان« استفاده می کنم و یا می گویم 
عده ای منتقد نیستند به دنبال چنین معنایی نیستم و 
یا در این موضع نیستم که فیلم من خیلی شاهکار بوده 
گری حق دارد، نظر بدهد و من  است. از طرفی هر تماشا
گر معمولی و حتی یک کودک باهوش  حرف های یک تماشا
و تیزهوش درباره فیلم خودم را جدی می گیرم. اما از اینها 
گذشته من نمی توانم درباره فیلم خودم قضاوت کنم و 
باید سال ها بگذرد تا بی طرف آن را ببینم و مثل فیلمی 
که شخص دیگری آن را ساخته است، به آن نگاه کنم. 
کارگردان »شوکران« تصریح کرد: من شاید ۵۰ بار در مراحل 
مختلف فیلم خودم را دیده ام و دیگر بدم می آید و حوصله 
ندارم دوباره آن را ببینم. بنابراین نمی توانم در مورد »صبح 
گر طبیعی و با هوش  اعدام« قضاوت کنم که از نظر تماشا
متوسط، فیلم خوب یا بدی است. افخمی همچنین درباره 
فیلم »صبح اعدام« و اینکه به نظرش این فیلم نسبت به 
؟ بیان کرد: من  دیگر کارهایش آسان تر بوده است یا خیر
از سال ها قبل فکر می کردم این فیلم )صبح اعدام( فیلم 

خوبی خواهد شد.

ندا سپانلو: 

حرفاول»پایش«خواستههایمردماست


